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Zápis z průběhu veřejného projednání návrhu koncepce 

v rámci posouzení vlivu koncepce na životní prostředí a veřejné zdraví dle zákona č. 100/2001 Sb., 

ve znění pozdějších předpisů 

 

Projednávaný návrh koncepce:  

„Strategický plán udržitelné městské mobility České Budějovice“ (dále jen SUMP) 

 

Místo jednání: Magistrát města České Budějovice 

Datum jednání: 3. 12. 2018, 16:00 - 18:00 

Účastníci veřejného projednání: dle prezenční listiny  

 

Program jednání:  

1) Zahájení veřejného projednání (Ing. Šram) 

• Ing. Šram seznámil přítomné se s tím, že se jedná o veřejné projednání SEA SUMP České 

Budějovice a představil zástupkyni KÚ Jihočeského kraje Ing. Kateřinu Novotnou, Ph.D. a 

zástupkyni KHS Jihočeského kraje RNDr. Hanu Dufkovou 

• Dále předal slovo zpracovatelům návrhové části koncepce SUMP a SEA vyhodnocení  

 

2) Prezentace návrhu koncepce SUMP České Budějovice (Ing. Kyp) 

• Ing. Kyp představil tým zpracovatele koncepce a vyhodnocení SEA 

• Dále přestavil SUMP České Budějovice 

✓ Vysvětlil, co je to SUMP  

✓ Seznámil přítomné s procesem plánování SUMP a postupem prací, tak jak 

probíhaly 

✓ Zmínil také vize SUMP, které určují zaměření koncepce, jejich vznik a účel 

✓ Představil opatření pro jednotlivé druhy dopravy - VHD, cyklistickou, pěší, IAD, 

statickou dopravu a dále pak životní prostředí, management mobility, telematiku 

a BESIP 

✓ Zmínil také Dopravní model 

 

3) Prezentace Vyhodnocení vlivů koncepce na životní prostředí a veřejné zdraví (Ing. 

Toniková) 

• Ing. Toniková představila vyhodnocení SEA, zejména účel a metody vyhodnocení SEA, 

postup projednávání a zpracování SEA, strukturu vyhodnocení SEA, způsob vyhodnocení 

vlivů koncepce, shrnutí a závěr vyhodnocení a další postup v procesu SEA 

• uvedla, že koncepce nepodléhá naturovému posouzení podle § 45i ZOPK, jelikož nebylo 

orgány ochrany přírody v jejich stanovisku ke koncepci ve zjišťovacím řízení vyžadováno 

• uvedla, že koncepce SUMP je v souladu s řadou referenčních cílů jiných relevantních 

koncepcí na národní, regionální nebo místní úrovni a s žádným z těchto posuzovaných cílů 

není koncepce v rozporu 

• představila, jakým způsobem byla SUMP hodnocena – na úrovni specifických cílů, oblastí 

změn a na jednotlivé složky ŽP.  

• hlavním zaměřením SUMP z hlediska vlivů na ŽP je zlepšení kvality ovzduší ve městě, 

snížení hlukové zátěže a zlepšení faktorů ovlivňujících zdraví obyvatel  
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• dále uvedla výsledky vyhodnocení vlivů na jednotlivé složky ŽP – předpokládané pozitivní 

i negativní vlivy i jejich významnost a zmínila návrhy v SUMP k omezení nebo minimalizaci 

negativních vlivů, případně návrhy k posílení pozitivních vlivů   

• uvedla, že vlivy na veřejné zdraví byly vyhodnoceny autorizovanou osobou na zdraví 

(RNDr. Marcelou Zambojovou) dle metodiky především z hlediska kvality ovzduší, hlukové 

zátěže a socioekonomických determinant a že v rámci tohoto vyhodnocení nebyl 

identifikován významný negativní vliv na veřejné zdraví. 

• zmínila, že požadavky a připomínky z vyjádření DOSS a DÚSC obdržené ve zjišťovacím 

řízení k oznámení koncepce byly podrobně vypořádány v SEA vyhodnocení, nebylo 

obdrženo žádné vyjádření od veřejnosti 

• uvedla, že z vyhodnocení vyplynulo, že žádný z předkládaných strategických a 

specifických cílů a opatření SUMP nepředstavuje významný negativní vliv na ŽP a veřejné 

zdraví, naopak koncepce navrhuje řadu opatření, cílených na zlepšení stavu některých 

složek ŽP a veřejného zdraví (zejm. kvalitu ovzduší, snížení hlukové zátěže, veřejné zdraví 

a psychickou pohodu obyvatel). Očekávají se mírné negativní vlivy z hlediska kvality 

ovzduší a hlukové zátěže (pouze lokální nebo dočasné), záborů ZPF, likvidace stávajících 

porostů na nově zastavěných lokalitách, atp. Konkrétní vlivy bude možno vyhodnotit až 

v etapě přípravy a realizace konkrétních projektů (posouzení v rámci procesu EIA, popř. 

stavebního zákona) a bude možno pak stanovit konkrétní podmínky a opatření k vyloučení 

nebo zmírnění nepříznivých vlivů při realizaci SUMP    

• uvedla, že pro předloženou koncepci je na základě vyhodnocení vlivů SUMP navrženo 

vydat souhlasné stanovisko s doporučeními a požadavky k vyloučení nebo omezení 

předpokládaných negativních vlivů především pro následnou realizaci záměrů koncepce    

• zmíněn byl i další postup v procesu SEA (pořízení zápisu z veřejného projednání, možnost 

zaslání písemného vyjádření k návrhu koncepce, vypořádání případných vyjádření 

k vyhodnocení SEA, vydání stanoviska příslušného úřadu, případná úprava návrhu 

koncepce dle podmínek stanoviska) 

 

4) Diskuse 

• Ing. Dufková měla dotaz, zda by nebylo vhodné uvažovat s VHD zadarmo 

Reakce zpracovatele: v SUMP je zapracován účinný systém IDS JČK a další opatření na 

podporu VHD. Dále pak měkká opatření – kampaně, které jsou také velmi důležité.  

• Další dotaz se týkal časových možností realizace projektů přednostního řešení zásadních 

investičních projektů – např. realizace obchvatu města, možností vyloučení tranzitní 

nákladní dopravy z centrálních částí města.  

Odpověď pořizovatele: rychlost realizace takových projektů bude záviset především na 

finančních možnostech města, popř. dalších investorů     

• po výše uvedené připomínce byla diskuse ukončena, jelikož nikdo z přítomných již neměl 

žádné dotazy či připomínky 

 

5)  Závěr 

• závěrem bylo zmíněno, že připomínky je možno uplatnit do 8. 12. 2018 na KÚ Jihočeského 

kraje 

• poté bylo veřejné projednání ukončeno 

Zapsal(a): Eva Göpfertová, Jan Humlhans  

Přílohy: Prezenční listina 


